
 

 

Ministeren 

 

 
Side 1/1 

7. november 2019 

 

Uddannelses- og 

Forskningsministeriet 

 

Børsgade 4 

Postboks 2135 

1015 København K 

Tel. 3392 9700 

 

www.ufm.dk 

 

CVR-nr. 1680 5408 

 

Ref.-nr.  

71986  
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I brev af 10. oktober har udvalget efter ønske fra Ulla Tørnæs (V) stillet mig føl-

gende spørgsmål: 

Alm. del spørgsmål 9 

 

Vil ministeren redegøre for, hvordan erhvervsakademierne i større udstrækning 

kan bidrage til, at forskningsbaseret viden bringes i anvendelse i virksomhederne? 

Svar 

 

Siden 2013 er der ydet tilskud til udviklings- og evidensbasering af uddannelserne 

på erhvervsakademierne. På finansloven for 2019 udgør tilskuddet 56 mio. kr. i 

2019. Der er afsat tilsvarende tilskud i 2020-2022 på finanslovforslaget for 2020. 

 

Tilskuddet skal bidrage til at give institutionerne mulighed for at varetage praksis-

nære og anvendelsesorienterede forsknings- og udviklingsaktiviteter bl.a. i samar-

bejde med universiteterne og det omgivende samfund med henblik på udvikling af 

uddannelsernes kvalitet og faglige niveau. Jf. §3 i lov om erhvervsakademier har 

institutionerne til opgave at udbyde og udvikle videregående uddannelse på det 

tekniske og merkantile fagområde og at varetage praksisnære og anvendelsesori-

enterede forsknings- og udviklingsaktiviteter og herigennem aktivt medvirke til, at 

ny viden tilvejebringes og bringes i anvendelse i såvel den private som den offent-

lige sektor. 

 

Uddannelses- og Forskningsministeriet gennemfører aktuelt en evaluering af pro-

fessionshøjskolernes og erhvervsakademiernes forsknings- og udviklingsaktivite-

ter, som forventes afsluttet inden udgangen af 2019. Regeringen er optaget af ud-

dannelses- og forskningsinstitutionernes rolle i forhold til at få nye idéer og finde 

løsninger på de problemer, som vores samfund står over for. Jeg vil derfor, når re-

sultaterne fra evalueringen foreligger, overveje, om der kan være behov for tilpas-

ninger og yderligere tiltag for at understøtte professionshøjskolerne og erhvervs-

akademierne i deres samarbejde med f.eks. universiteter og virksomheder. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Ane Halsboe-Jørgensen 
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